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Kaevandamine algas 20. jaanuaril 2015 ja sisebörs ehk OneExchange avati 15. 

juunil 2015. Blogipostitus on 19. jaanuarist 2015.  

 

 

Eestis on viimasel ajal pead tõstmas uus trend – Onecoin. Minult on palju küsitud 

arvamust selle süsteemi kohta ning nüüd olen valmis oma arvamust avaldama. 

 

 

Tasub toetuda faktidele. Arvamused, positiivsed või negatiivsed, jäävad ikkagi 

arvamusteks. 

 

 

Olen ise tutvunud Onecoiniga, vaadanud läbi mõned videod, kohtunud Eesti liidri 

Avoga, teinud taustauuringut ning saanud tehnilisemad vastused oma küsimustele 

Onecoini globaalselt liidrilt Rujalt (avaldatud artikli all). Kogu selle info põhjal pean 

ütlema, et mina ei soovita sinna süsteemi sisse astuda. Miks? Vaatame lähemalt. 

 

 

Ruja ja OneCoini meeskonna vastused on konkreetsed ja selged. 

 

 

Kes nad on? Kuskilt Bulgaariast pärit üksikisik, kelle peale kogu au fokusseeritakse ja 

kes n.ö. vastutab kogu asja eest, Ruja Ignatova. Ok, pangandustaust on tal tõesti 

ilmselt muljetavaldav, kuid tänases startupi maailmas on pigem tiim ja koostöö tähtis, 

mitte üksikisik.  

 

 

Uurides leiab, et Ruja taust on muljetavaldav ning saavutuste eest on valitud 

Ruja Bulgaaria aasta naisettevõtjaks 2012. aastal. Ruja on teinud koostööd 

suurpankadega ning avaldanud kaks pangandusteemalist raamatut.  

 

Kes ütleb, et puudub tiim ja koostöö? OneCoin Ltd. töötajate hulk küündib täna 

75 inimeseni, mis 2016. aasta alguseks on kasvanud 100 inimeseni. Meeskond 

laieneb, kuna ettevõte on kasvanud oodatust kiiremini. 

 

Hea koostöö tegi OneCoinist maailma edukaima „Start-UPi”, saavutades oma 

esimese 10 kuuga 1 miljard käivet. Esimene 10 kuud sai täis 2015. aasta 

augustis, mis on 8 kuud peale blogipostitust. 

 

http://www.kryptoraha.ee/author/admin/
http://www.kryptoraha.ee/category/bitcoin/
http://www.kryptoraha.ee/category/blockchain-2/
http://www.kryptoraha.ee/bitcoin/uus-trend-onecoin/#respond


Esimese aasta käive oli OneCoinil 1,2 miljardit eurot. Esimene aasta sai täis 

oktoober 2015. 

   

 

Ettevõte on registreeritud maksude optimeerimiseks kuskile Gibraltarile.  

 

 

Firma on registreeritud Gibraltarile, kuna riigikeel on inglise keel ning Gibraltar 

on osa UK mõjusfäärist kui ka Euroopa Liidust.  

 

Gibraltarile registreeritud firmadele kehtivad Euroopa Liidu kohustused ja 

õigused, aga maksustamispoliitika on leebem. 

 

 

Tiimis kokku ca 40 inimest, kellest 5 on arendajad Indiast. Üldiselt on nad pigem 

suletud kui läbipaistvad. Veebileht on ebaturvaline (HTTP), domeen on registreeritud 

privaatselt ning tiimi kontaktid kõik peidetud.  

 

 

Info ettevõtte kohta on olemas ning OneCoini tugev külg on just selle 

läbinähtavus.  

 

Ühelgi ettevõttel ei ole kohustust panna üles avalikult oma töötajaskonna ehk 

meeskonna nimed.  

 

 

Mida nad teevad? 

Nad teevad uut panka ning on appi võtnud seejuures 2 innovaatilist ideed. MLM 

(MultiLevelMarketing) skeemiga, mis on vägagi muljetavaldav ning progessiivne, 

värbavad nad oma tulevasele loodavale pangale uusi kliente ning Onecoin nimelise 

krüptorahaga soovivad nad tulevikus arveldama hakata. 

 

 

Tänaseks on süsteemist välja kaevandatud 24% kõikidest OneCoinidest.  

 

Kui 30% OneCoine on välja kaevandatud, alustatakse koostööd esimeste 

ettevõtetega, kus on võimalik oma OneCoinidega maksta. 

 

Kui 50% OneCoine on välja kaevandatud, saab maksta oma toodete või teenuste 

eest igal pool oma OnePay MasterCardiga, kus peal on OneCoinid. MasterCardilt 

lähevad maha OneCoinid, OneBank annab firmale, kust osteti toode või teenus, 

eurod, naelad, dollarid jne.  

 



Kui 80% müntidest on välja kaevandatud, läheb OneCoin avalikele trade’imis 

platvormidele - FOREX. 

 

 

Kus probleemid on? 

* MLM skeem kaldub rohkem püramiidskeemi poole kuna ainus reaalne toode, mida 

nad n.ö. turustavad on finantskoolituse materjalid ja konsultatsioon.  

 

 

Firma toode, teenus ning boonussüsteem on üle vaadatud Schulenberg & 

Schenk advokaadibüroo poolt. 

 

OneCoin_LegalOpinion_Germany_June2015.pdf
 

 

OneCoini firma toode on finantskoolituse materjalid ning tokensite näol 

kaevandamisteenus.  

 

Püramiidskeem on petuskeem, mis on kõikides riiides, kaasaarvatud Eestis 

keelatud. Püramiidskeemis puudub reaalne toode või teenus.  

 

OneCoinil on 6 koolituspaketti. 100€, 500€, 1 000€, 3 000€, 5 000€ ja 12 500€. 

Koolituspaketi sisu on anda inimesele põhiteadmised finantsmaailma, 

kinnisvara omamise ja müümise, aktsiabörsi ja investeerimise kohta.  

 

Lisaks tuleb iga paketiga kaasa ka tokensid, mille saab vahetada OneCoinide 

vastu. Igale paketile lisandub ühekordne Activation Fee 30€. 

 

 

Samuti ei vasta nad ilmselt EU direktiivile, mille alusel vähemalt 50% skeemis liikuvast 

käibest peab tulema MLM skeemis müüdavast tootest. 

 

  

Ilmselt? OneCoin vastab EU direktiivile. Miks? 

 

Kui uus OneAcademy liige võtab endale ühe kuuest koolituspaketist (100€, 500€, 

1 000€, 3 000€, 5 000€ ja 12 500€), siis igale paketile lisandub ühekordne 

Activation Fee 30€.  

 

Soovitaja teenib raha toote müügi pealt, mitte 30€-se Activation Fee pealt. Kui 

uus liige võtab näiteks 1000€ paketi, tekib süsteemi käivet 1030€. Siin näites on 

97% ettevõttes liikunud raha tulnud toote müügist. 

 

open?id=0B5nAt6--VBo7Tnh5NjlIRjQydnc


EU direktiiv - minimaalselt 50% ettevõttes liikuv raha tuleb toote müügist. 

 

 

* Kogu kontseptsioon, idee, info ettevõtte kohta, tarkvara kood, kõik on pigem suletud.  

 

 

Kontseptsioon ja idee on luua valuuta, mida kasutatakse globaalselt üle kogu 

maailma. Luua valuuta, mis ei sõltu pankadest, mille süsteemid on kohmakad ja 

pangateenuste kasutamine on kallis ja aeganõudev. Krüptovaluuta liigub ühest 

maailma otsast teise pea olematu teenustasuga ja see on vaid sekundite 

küsimus.  

 

Info ettevõtte kohta on olemas kodulehel. 

 

Tarkvara kood ehk lähtekood on firma käes, kes kaevandab mündid kolmes 

serverkogumikus maailmas ja annab mündid OneAcademy liikmetele.  

 

Sellega tagab firma, et kõik, kes soovivad, saavad omale OneCoine ning et hind 

ei kõigu. 

 

Avalik lähtekood tähendaks aga, et kõik saavad kaevandada oma arvutitega 

(hiljem suurte serverkogumikega) endale OneCoine ja müüa neid avalikul börsil 

– hind kõiguks üles-alla ja OneCoin oleks järjekordne krüptovaluuta, mis lihtsalt 

eksisteerib – sellist olukorda firma tekitada ei taha, kui eesmärk on hoida 

stabiilset kasvu ja kujuneda välja rahvavaluutaks. 

 

 

Krüptoraha maailmas õnnestuvad rohkem läbipaistvad projektid ning avatud koodiga 

loodud tarkvara.  

 

 

Sooviks väga teada, milline eelnev “projekt“ krüptoraha maailmas on 

õnnestunud? Tehes sama asja (loe: avatud koodiga loodud tarkvara) ja lootes 

teistsugust tulemust, on suurim rumalus. Midagi on vaja muuta. OneCoin 

kaevandab ise mündid ja annab need koolituspaketiga OneAcademy liikmetele 

tagasi, kontrollides samal ajal OneCoinide müüki kuni OneCoinide kogus on 

piisavalt suur ja hind piisavalt kõrge, et hind ei kõigu. 

 

 

Seda tänu suuremale usaldusele ja paremale ning kiiremale kaasamisele. Jah, nad 

lubavad küll tulevikus osa koodist avatuks teha aga see pole sellisel kujul argument 

täna. 

 

 



OneCoini edu alus ongi olnud see, et lähtekood pole avalik.  

 

See on tekitanud inimestes usaldust, et hind suures pildis ei kõigu, usaldus ja 

varjatud lähtekood on viinud omakorda paremale ja kiiremale kaasamisele.  

 

Kui 80% müntidest on kaevandatud (täna 24%) küsitakse OneAcademy 

liikmetelt, kas soovitakse avalikustada lähtekood ka inimestele, kes ei ole 

OneAcademy liikmed. Selleks ajaks on OneCoine piisav arv välja kaevandatud 

(100 korda rohkem kui Bitcoine). 

 

 

* Nende n.ö. krüptoraha Onecoin on täielikult tsentraliseeritud, ettevõte omab kontrolli 

selle üle ning seetõttu ei vasta Onecoin enamlevinud krüptoraha standarditele. 

Tulevikus lubavad jällegi osa süsteemist detsentraliseerida. 

 

 

Miks see probleem on? See on OneCoini üks tugevamaid külgi.  

 

OneCoin kaevandab ise mündid ning kontrollib pakkumist ja nõudlust, kuni 

maailmas on piisav hulk OneCoine, et suured müügid ei hakka hinda kõigutama.  

 

Saavutab stabiilsuse, mis oleks täna dollaril ja eurol, kui neid vaid juurde ei oleks 

võimalik printida.  

 

Enamlevinud krüptoraha standardid on tänaseks saavutanud selle, et meie 

tutvusringkond on enamjaolt täpselt 0 korda Bitcoini kasutanud. Aeg on 

muutusteks.  

 

 

* Oma presentatsioonides ja esinemistes nad teevad Bitcoini süsteemi maha, levitavad 

valesid fakte ning ilmselgelt on näha, et nad ei tea, millest nad räägivad. 

* Kohati tundub, et kogu värbamine põhineb haipimisel ja heal müügitööl ning 

konkurentide maha tegemisel.  

 

 

Kuna OneCoin liigub läbi suhteturunduse, siis ei saa kätt ette panna sellele, et 

mida ja kus räägitakse.  

 

Selleks, et öelda selline üldistav argument, on vaja maha istuda iga inimesega, 

kes on OneAcademy liige ja seejärel teha oma otsus. 

 

Kuigi see on mõistetav ka, kui blogipostitus pärineb 19. jaanuarist 2015. 

 

 



 

Kõigist eelnevatest järeldan, et nende väide “Onecoin on uus bitcoini killer” on minu 

hinnangul äärmiselt ebatõenäoline. 

 

 

Mida sa arvad täna, 2016 jaanuar? 

 

 

Kui me pisut võrdleme neid kahte süsteemi: 

Onecoin suletud süsteem – bitcoin avatud süsteem 

 

 

Plusspunkt OneCoinile. Selgitus üleval pool. 

 

 

Onecoin tsentraliseeritud – bitcoin detsentraliseeritud 

 

 

Plusspunkt OneCoinile. Selgitus üleval pool. 

 

 

Onecoin 5 arendajat – bitcoinil tuhandeid arendajaid 

 

 

5 arendajat, kes teevad koostööd vs tuhanded arendajad, kes ajavad oma asja. 

Plusspunkt OneCoinile. 

 

PS! 2016 jaanuar on meeskond suurenenud. 

 

 

Onecoini adopteerijaid 50 000 – bitcoini adopteerijaid üle 20m.  

 

 

Selleks ajaks oli OneCoin tegutsenud 3 kuud. Bitcoin 6 aastat. Oodati 20 miljonit 

inimest 3 kuuga?  

 

Õigem oleks võrrelda Bitcoini ja OneCoini nende numbritega nagu Bitcoin oli 

algusaegadel. Ehk 3 kuud OC - 50 000, palju adopteerijaid oli Bitcoinil selleks 

hetkeks? 

 

 

Onecoini aktsepteerivaid ettevõtteid 1 – bitcoinil üle 100 000. 

 

 



Selleks ajaks oli OneCoin tegutsenud 3 kuud. Bitcoin 6 aastat. Oodati 100 000 

firmat 3 kuuga?  

 

OneCoine on hetkel välja kaevandatud 24%. Kui 30% on välja kaevandatud, 

alustatakse koostööd firmadega. Kui 50% on välja kaevandatud, siis seotakse 

ära kõik firmad ära OnePay MasterCardiga. OneCoinidega saab maksta 

37 000 000 kohas maailmas.(koht = firmad + nende filial 

 

 

Bitcoini üks põhilisi edu põhjuseid ongi tema detsentraliseeritus ning avatud kood. 

 

 

Detsentraliseeritus on viinud Bitcoini hinna tugeva kõikumiseni, mis ei tee 

sellest just kõige mugavamat maksevahendit. Avatud kood annab võimaluse 

Bitcoine kaevandada inimestel, kellel on olemas suur finants, et osta endale 

serverid, millega münte kaevandada. Selle tõttu ei jõua Bitcoin valuuta paljude 

inimesteni.  

 

OneCoin valmistab tsentraliseeritud süsteemiga valmis valuutat, mida on lihtne 

kasutada ja seda jagatakse kiiresti kõikidele inimestele, kes saavad omale 

OneAcademy koolituspaketi.  

 

Kas Bitcoini “edu“ all mõeldakse osalejate rikastumist? See on osalejate edu, 

mitte Bitcoini edu. 

 

 

Kokkuvõtteks on kindlasti võimalik Onecoini skeemiga lühikeses perspektiivis teenida 

kuid päris kindlasti mitte pikas perspektiivis.  

 

 

Miks? Mis argumentide põhjal järeldab autor pika perspektiivi osa? 

 

 

Katsetada ja proovida soovitan alati aga kaaluge ka palun riske ja olgem ettevaatlikud. 

Hetkel on nad Bitcoini killerist väga kaugel ja neil on kõvasti veel tööd vaja teha. 

 

 

Keegi ei soovi Bitcoini “killida”, vaid luua parem, täiustatum krüptovaluuta, mille 

kasutamisega saavad hakkama kõik. Bitcoin on teerajaja, mitte konkurent. 

 

 

http://www.onecoin.eu/ 

PS: Minuni on jõudnud Onecoini müügimeestelt kuulujutud sellest, kuidas ma olevat 

ise juba Onecoini investeerinud. Need kuulujutud ei vasta tõele. 



 

 

Ruja Ignatova vastused: 

 

I have one question, that many people have asked: Why www.onecoin.eu is not 

using HTTPS security? 

 

We use https for all payments. for the rest it is not necessary and makes very difficult 

loading from Asia 

 

  

Forwarded questions: 

  

1. So as I understand, Onecoin is mainly centralised cryptocurrency? Centralised mining, 

centralised blockchain and centralised public exchange? Which components of the 

Onecoin system are decentralised? 

 

OneCoin will have two phases in development. One is “centralized” while we mine. As 

we sell the mining rights we have to make sure that everyone who pays let us say 100 

EUR also receives the same amount of coins as someone who pays 100 EUR too. So 

in the beginning we will mine for the network. Once we reach a good development and 

number of coins, we will open the exchange for other people. The end goal is to make 

the whole coin public so people can trade on all exchanges, but it has to be fair to the 

network. We are discussing now with some of the big names if they can audit the 

blockchain – so that the members and people outside have trust in it.  

 

2. This is more philosophical question maybe but you are saying that one of the main 

reason why Bitcoin is bad, is his decentralised form, many exchanges and because of 

that volatility and lack of liquidity? In my opinion, volatility is very normal in small mass 

of usage like Bitcoin today is, compared with fiat currencies. But it has already 

improved as the usage and trading numbers getting bigger. You think, that you solve 

liquidity and volatility with centralised exchange? So basically you’ll make another 

central bank which has theoretical possibilities to control or even change the price, limit 

transaction or other kind of activities? If so, then how are those possibilities avoided? 

  

Now one of the big issues in my opinion is that Bitcoin’s target group is an elite. This 

are either peple who are very sophisticated (IT knowledge) or people who have enough 

money to diversify in other assets. It is not a coin for “small” people. So in my opinion 

targeting this target group and making the coin useable can create liquidity to the 

market. In the beginning we need the central exchange, as we cannot reach the 

numbers of bitcoin within a short time if we do not do any central planning, marketing 

and education of people. 

 

2. How you are doing KYC? 

http://www.onecoin.eu/


 

This is the benefit of the centralized approach we choose in the beginning. KYC is 

done on our website. Whoever takes out more than 2.500 EUR of the system needs to 

upload the needed documents. 

  

3. Who holds the private keys of the Onecoin? Onecoin company, or user itself? 

 

Currently the company. 

  

4. What consensus method are in used to process the transactions? Is it POW, POS, 

POB or something else or is it any? If not, is a mining somehow related with consensus 

algorithm at all? 

 

POW. 

  

6. About mining difficulty. In Onecoin presentation has said that mining difficulty depends 

on the amount of the onecoins has already mined. So it doesn’t depend amount of 

mining computation resource? How is regulated variable computation resource and 

algorithm difficulty then? I mean, how is regulated calculation time of the mining 

problem? 

 

I am not sure I understand the question here correctly. We definitely try to explain the 

topics as simple as we can for the network as most people do not understand the 

technical background – can we specify the question. 

  

7. How much will be transaction time of the Onecoin transactions? Confirming time? 

 

10 min. 

  

8. How opensourced the whole project is? I haven’t see any github, codes or any other 

technical materials. One of the main Bitcoin success reasons was its opensource form 

and big community behind that. If you are closed then how you plan to get together the 

critical coin usage mass? 

 

See answer on point 1. 

  

9. Why you don’t accept Bitcoins or any other cryptocurrencies as a payment method? 

They are not support by KYC is a wrong answer :).  

 

We are thinking about this actually – but until now there has been no demand for this 

from the members. 

 

10. Regarding the MLM system, as I understand, the main product what you are actually 

selling is the educational materials? 



 

Yes. 

 


